
120 jaar schaakclub M.S.C.  de viering op 3 juni 2023

 120 jaar schaakclub Morphy Schaakmat Combinatie

De oprichtingsdatum van schaakclub Morphy  was 19-11-1902 en van Schaakmat 09-12-1935.
In 1948 heeft er een fusie tussen beide schaakclubs in Den Helder plaats gevonden.  
Vandaar de naam Morphy Schaakmat Combinatie, afgekort M.S.C.
Er werd soms gedacht dat het ging om een marine schaakclub.
Wij vieren dit met een simultaan en na afloop hiervan  een “Blauwe Hap”.
Manuel Bosboom geeft de simultaan en het maximum aantal deelnemers is 30 personen.

Voorzitter Reinier Weber maakte een verslag van de viering.

De viering van ons 120-jarig Jubileum op 3 juni jl. was m.i. een zeer geslaagde dag. Het bestuur 
heeft deze dag gedoopt tot “de Blauwe Hap Jubileum simultaan”. Ik hoorde van meerdere 
deelnemers(zowel van MSC-ers als externen) na afloop vele positieve reacties.

De voorbereiding van deze dag begon rond 10:30 uur met het opstellen van de tafels en stukken 
voor de simultaan die door Manuel Bosboom gegeven zou worden. Vele handen maken licht werk 
en de opstelploeg bestaande uit Willem Dekker, Rene Geus en Niels de Haan kweten zich ijverig en 
bekwaam van hun taak. Er ontstond een strakke tafel formatie in U-vorm zodat Manuel als hij een 
sprintje zou trekken niet gemakkelijk uit de bocht kon vliegen. 
Rond 12:00 uur zou de inloop van de deelnemers en genodigden plaats vinden om vervolgens rond 
12:30 uur onze wethouder Fotiqui Camara welkom te heten en het openingswoord te laten 
uitspreken. Maar u raad het al mijn strakke agenda planning werd al direct door de wethouder om 
zeep geholpen. 
Arnold Eisma melde terloops dat de wethouder niet alleen actief was met het bezoeken en openen 
van evenementen in Den Helder maar dat hij op onze Jubileum dag om 13:00 uur met HCSC een 
voetbal wedstrijd in de nacompetitie moest spelen tegen SVW’27. 
Deze wedstrijd werd door HCSC met 3-2 gewonnen en Fotiqui maakte zelf ook een goal! 
Fotiqui hield een leuke openingsspeech en het bleek dat hij in zijn jeugd ook had leren schaken. Hij 
overhandigde de voorzitter een mooie bos bloemen en een jubileum beeldje waar bovenop het 
beeldje een aantal schaakstukken waren gezet. 
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Arnold mopperde nog dat het beeldje wel wat groter had gemogen maar ik weet dat de gemeente 
DH druk bezig is met het bouwen van een nieuw stadhuis op het oude Rijkswerf terrein 
Willemsoord. Dat kost natuurlijk een bak geld en dat gaat uiteraard ten koste van de grootte van ons 
beeldje. Bovendien sprak mijn wijze moeder altijd “wie het kleine niet eert is het grote niet weert”. 
Maar dat terzijde natuurlijk. Ik stel voor dat wij dat leuke beeldje in onze prijzenkast een mooi 
plekje geven. 
Ik bood als gastheer Fotiqui een kopje koffie aan met een gebakje(Petitfour) van de Fa Dunselman. 
Beter kun je ze in DH niet krijgen! Tot mijn verbazing sloeg hij het gebakje vanwege zijn 
voetbalwedstrijd af. Fotiqui had gelukkig zijn zoontje en een vriendje mee genomen en dus was ik 
er als de kippen bij om deze jongens te verblijden met een Petitfour. Mijn opzet slaagde en zij 
propten het gebakje met leuke felle kleuren snel naar binnen.
 Ik dacht als de wethouder nu weg moet vanwege zijn voetbal wedstrijd dan is mijn planning nog op 
orde. Echter hij stelde voor om een potje met mij te schaken. Dit had ik niet zien aankomen maar ik 
kon de wethouder natuurlijk niet teleurstellen. Ik kwam in de opening als snel een toren voor maar 
gaf daarna vanwege de stress door het in de war sturen van mijn agenda een stuk weg. 
Bovendien wilde ik hem niet met een slecht gevoel naar zijn voetbalwedstrijd laten gaan en stelde 
daarom remise voor. Hij aanvaarde dat aanbod dankbaar en nam afscheid van ons.

Nadat wethouder Fotiqui vertrokken was heb ik de aanwezigen toegesproken. Ik heb Arnold Eisma 
hartelijk bedankt voor zijn voorzet naar de gemeente DH om de wethouder bij ons Jubileum 
aanwezig te laten zijn. Arnold had ook zijn fototoestel meegenomen om foto’s van onze Jubileum 
dag te maken. Ik heb Jos Hendriks voorzitter van Magnus hartelijk welkom geheten en gefeliciteerd 
met zijn 70-jarig Jubileum. Tevens heb ik ook Aart Strik voorzitter van Anna Paulowna hartelijk 
welkom geheten. Het was gezien zijn medische situatie lang onduidelijk of hij mee kon doen aan de 
simultaan maar uiteindelijk is hij t/m de “Blauwe Hap” gebleven. Ik moest helaas melden dat Jaap 
Dros voorzitter van En Passant Texel die toegezegd had om te zullen komen vanwege zijn 
verslechterde gezondheidstoestand niet aanwezig kon zijn. 
Ik heb Manuel Bosboom hartelijk welkom geheten en aangegeven dat hij IM is en met zijn huidige 
rating van 2393 nr. 108 is van de KNSB ratinglijst. Hij heeft dit schaakseizoen gespeeld in het 
gesponsorde MACh-team 1 in de 2e klasse B van de KNSB. In dit team spelen tevens GM Loek 
van Wely met rating 2641 en GM Erik van den Doel met rating 2578. Het team is helaas met 15 
punten geen kampioen maar slechts 2e geworden. 
Eerste in deze klasse is SOPSWEPS’29 1 geworden. Deze afkorting betekend “Samen Op Pad 
Spelen Wij Een Potje Schaak”! Met zo’n naam wordt je uiteraard altijd kampioen. 
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Warner de Weerd was als verslaggever van het NH dagblad aanwezig. 
Verder was er nog een Quote van Warner de Weerd over de mens Manuel Bosboom i.v.m. het 
Mulder Optiek Schager Schaakkampioenschap 2023 in het NH dagblad. “Kenners vragen zich af of 
de levensgenieter Bosboom niet veel te weinig uit zijn schaaktalent heeft gehaald. 
Dat staat in het boek Chess Buccaneer dat in 2021 is uitgebracht over het leven van Bosboom. 
Manuel zelf blijft daarover als over zijn schaakprestaties nuchter. Ik leef bij de dag. Ik ben in de 
eerste plaats schaakliefhebber waarbij ik wel in een fase van mijn leven ben gekomen dat ik niet 
veel meer reis om partijen te spelen. Af en toe fiets ik naar Amsterdam om een jointje te halen. 
Verder speel ik veel op interne, in het café of bij iemand thuis en dat is het.
Ik heb in het kort iets over de Historie van MSC verteld en Gabriella Bos hartelijk bedankt voor 
haar bemiddeling om Manuel Bosboom te strikken voor onze simultaan.

Wat ik leuk vind om nog te vermelden is dat van de aanwezigen Eric Bos met leeftijd 16 jaar en 
Steef van Amersfoort met leeftijd 94 jaar oud allebei aanwezig waren(wat een leeftijdsverschil)! 
Wat was de uitslag van de Simultaan van Manuel Bosboom? 
Manuel speelde tegen  25 tegenstanders. 
Verloor van 3 spelers(Aart Strik, Freek Burgers en de voorzitter van MSC). 
Speelde 4 keer remise(tegen Eric Bos, David Bos, Arnold Eisma en Wim van de Beldt). 
Jos Hendriks verloor de eerste partij vrij snel en speelde vervolgens een tweede partij die hij knap 
remise hield. Vervolgens wierp hij zich op als mijn secondant en dat werd Manuel Bosboom 
uiteindelijk fataal. Manuel Bosboom scoorde ondanks zijn Hazen slaapje (hij logeerde bij de familie 
Bos) in totaal 80%! Ik heb na de simultaan seance op verzoek van Jaap Dros zijn herinneringen aan 
MSC voor gelezen. Die kunt u nalezen na dit verslag.
Vervolgens hebben wij van de “Blauwe Hap” van Richard Adelaar genoten. 
Na het eten was het slotakkoord voor Manuel Bosboom die spontaan en virtuoos een aantal 
rijmende liedjes van drs. P voordroeg. 
Met een select gezelschap hebben wij de avond met een paar drankjes afgesloten!?

Rest het bestuur nog om Paul en Miranda Veen hartelijk te bedanken voor hun voortreffelijke rol als 
gastheer en gastvrouw en Richard Adelaar hartelijk te bedanken voor de lekkere Blauwe Hap.
Ik heb aan het eind van de avond Paul en Miranda de bloemen van de gemeente DH geschonken.

Reinier Weber

Jaap Dros zijn herinneringen 

120-JARIG JUBILEUM MSC

Namens alle schakers van de Texelse  schaakclub En Passant wil ik de Morphy Schaakmat 
Combinatie van harte feliciteren met het 120-jarig jubileum. 
Er spelen de volgende herinneringen door mijn hoofd:

Onze clubs hebben immer in goede verstandhouding met elkaar gecommuniceerd. Ik denk dat het 
ongeveer 45 jaar geleden is, dat ik voor het eerst deelnaam in een  Texels team tegen MSC. Als ik 
mij goed herinner was destijds een oude man voorzitter – ik meen dat hij Visser heette - die altijd 
een sigaar in de mond had, al dan niet in de brand. 
Gearriveerd in de speelzaal was ik een beetje geïmponeerd door de grote persoon van Jochem van 
Loosen, die toen naar ik meen de MSC-kampioen was. Hij stond heel relaxed de wedstrijd af te 
wachten, vriendelijk groetend en er stevig genietend op los paffend, dat kon toen nog. Die van 
Loosen, dat was dus écht een sterke schaker. Ik was blij dat ik niet tegen hem hoefde aan te treden! 
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Het kan ook wel zijn dat wij destijds aantraden tegen het tweede team van MSC en dat de MSC-1 
ook wedstrijd speelde. De match was zo ongeveer mijn eerste kennismaking met de provinciale 
competitie.
Later verraste in café de Zwaan in Den Burg de MSC-ers ons, omdat zij in hun team de nieuwe ster 
Eric Leito aan het eerste bord hadden zitten, die in de speelzaal verscheen met een zware bontjas – 
echt bont – en in het gezelschap van drie schone jongedames. Tussen al die ouwe, grijze duiven was 
Leito een opmerkelijke verschijning. Hij speelde tegen mij, zei nauwelijks iets en opende met 1. b4. 
Na veel geploeter en een lange middag wist ik de partij remise te houden, waar Leito openlijk van 
baalde.
Dan was er nog de schaker met de indrukwekkende naam Beganovic. Ik meen dat hij kinderarts was 
in het ziekenhuis. In die tijd waren er veel bekende schakers zoals Gligoric en Llubojevic, nou daar 
paste Beganovic qua wel aardig tussen. Het gerucht ging dat hij bijzonder sterk speelde en toen ik 
hem een keer in een partij trof , blies hij mijn stelling met een of ander obscuur gambiet in een 
kleine vijfentwintig zetten op.
Ik bewaar uitsluitend prettige herinneringen aan de ontmoetingen met Thom Adriaanse. Ik weet 
eigenlijk niet eens of hij nog leeft, maar ik vond hem een zeer sympathieke en sterke schaker. We 
staan nog samen op de foto tijdens de door onze Aad Bakker – hij is dit jaar overleden-
georganiseerde strijd om de Razende Bol in de zeventiger jaren. Thom en ik speelden aan het 
tweede bord, want het eerste bord werd bezet door de burgemeesters van Den Helder en Texel. Het 
plan was naar de Razende Bol te varen en daar de match te spelen, maar omdat het hondenweer 
was, werd besloten in Den Hoorn in een woning genaamd “De Razende Bol” te spelen. We zaten 
met zo’n twintig schakers hutje op mudje in die woning, schouder aan schouder. Ik zou het een 
ultieme verbroedering van onze beide clubs willen noemen.
Maar ook met de ook latere spelers van MSC is de verstandhouding steeds zeer prettig geweest. 
Het doet mij altijd genoegen als ik Cees van der Zee weer eens tegenkom in een bondswedstrijd of 
bij ‘Mat op ’t Wad’ (12 augustus mannen, met o.m. Bosboom en Van der Wiel),  zodat we even bij 
kunnen praten. En laatst had ik nog het genoegen het tegen Reinier Weber op te mogen nemen in 
een bondswedstrijd in Schagen. Ook dat weerzien is altijd buitengewoon prettig. En ook een goede 
vriend van mij is Hébert Perez Garcia, maar ik weet niet of hij nog bij MSC speelt.
Ik heb met deze wandeling door de tijd willen schetsen hoe plezierig de contacten tussen onze beide 
verenigingen altijd zijn geweest en besluitenen met de hoop uit te spreken dat dat ook in de 
toekomst zo zal blijven. 

MSC-ers, allemaal gefeliciteerd met het jubileum van jullie mooie club!!

Jaap Dros, voorzitter En Passant Texel 


